
Protokół Nr 1/18
z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, które odbyło się w dniu 12.12.2018r. o godz.
10,00 w sali nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach, ul. Zamkowa 16.

Posiedzeniu przewodniczył Pan Piotr Duraj – Przewodniczący ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1)

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji.

Porządek obrad :

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad.
2. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji Oświaty i Spraw Społecznych.
3.  Omówienie i  zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic  na 2019r.  w zakresie
Wydziału Spraw Obywatelskich.
4.  Omówienie i  zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic  na 2019r.  w zakresie
Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Informacji Niejawnych.
5. Omówienie i  zaopiniowanie projektu budżetu miasta  Pabianic  na 2019r.  w zakresie
Straży Miejskiej.
6. Omówienie i  zaopiniowanie projektu budżetu miasta  Pabianic  na 2019r.  w zakresie
Urzędu Stanu Cywilnego.
7. Omówienie i  zaopiniowanie projektu budżetu miasta  Pabianic  na 2019r.  w zakresie
Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych.
8. Omówienie i  zaopiniowanie projektu budżetu miasta  Pabianic  na 2019r.  w zakresie
Żłobka Miejskiego.
9. Omówienie i  zaopiniowanie projektu budżetu miasta  Pabianic  na 2019r.  w zakresie
Miejskiego Centrum Pomocy Społecznej.
10. Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2019r. w zakresie
Zespołu ds promocji Miasta.
11. Sprawy różne.

Ad.1
Przewodniczący Komisji Pan Piotr Duraj (dalej: Przewodniczący Komisji) przywitał radnych
i gości. 
Do porządku obrad nie było uwag. Porządek przyjęto.

Ad. 2
Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji Spraw Społecznych

Przewodniczący  Komisji  zaproponował  na  wiceprzewodniczącą  Radną  Małgorzatę
Grabarz,  wskazując,  że jest  osoba znana,  wieloletnia  działaczka PCK, wolontariuszka,
społeczniczka, myślę, że jej kandydatura nie wzbudza wątpliwości. 
Pani Małgorzata Grabarz wyraziła zgodę.
Innych kandydatów nie zgłoszono.

Głosowanie w sprawie wyboru Pani Małgorzaty Grabarz na Wiceprzewodniczącą Komisji
Spraw Społecznych: za - 7, przeciw - 0, wstrzymało się - 0.
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Ad. 3
Przewodniczący  Komisji  przypomniał,  że  każdy  radny  otrzymał  projekt  budżetu  i  miał
możliwość  się  z  nim  zapoznać.  Poprosił  o  krótkie  zreferowanie  projektu  budżetu
przez przedstawicieli wydziałów i jednostek.

Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2019r. w zakresie
Wydziału Spraw Obywatelskich. Projekt budżetu miasta na 2019r. (zał nr 2).

Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Pan Wojciech Poros: kwota umieszczona
w  budżecie  to  13.221,00  zł,  ujęta  w  dwóch  paragrafach  4210  -  zakup  materiałów
wyposażenia  oraz  4300  –  pozostałe.  Są  to  zadania  zlecone  z  zakresu  administracji
rządowej i tylko na to możemy wydać te pieniądze. 

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  budżetu  –  8,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad 4
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2019r. w zakresie
Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Informacji Niejawnych

Wydział Zarządzania Kryzysowego Pan Daniel Duraj: budżet Wydziału opiewa na
kwotę 170.800 zł z czego dotacja celowa dla OPS w Pabianicach wynosi 167.300 zł  ,
2.000 zł  są to świadczenia, które przeznaczamy dla żołnierze odbywających ćwiczenia
wojskowe,  a  utracili  wynagrodzenie  z  zakładzie  pracy,  1500  zł  na  wydatki  bieżące
wydziału – środki na podstawowy ubiór, kurtkę, kamizelkę, które będziemy wykorzystywać
podczas akcji, bez tego niczym się nie wyróżniamy podczas akcji. Wydatki bieżące 400 zł
na akcje kurierską – pieniądze z Urzędu Wojewódzkiego. W tym  roku po raz pierwszy
pieniądze na zarządzanie kryzysowe zostały u Pani Skarbnik w Wydziale.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  budżetu  –  8,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 5
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2019r. w zakresie
Straży Miejskiej

Komendant Straży Miejskiej Pan Tomasz Makrocki (dalej: Komendant SM): projekt
budżetu przedstawi Pan Jarosław Biskupski, w razie pytań ja odpowiem.

Jarosław  Biskupski:  budżet  Straży  Miejskiej  w  zakresie  wydatków  na  2019r.
To kwota  2.150.000  zł,  89%  tej  kwoty  stanowią  wynagrodzenia  i  pochodne.
Wzrost wydatków  na  pozostałych  zadaniach  w  porównaniu  z  bieżacym  rokiem
w granicach  2,1%.  W 2019r.  dochodzi  nowe  zadanie  -  monitoring  i  dlatego  w  dwóch
pozycjach dochodzi  wzrost  wynagrodzenia i  usługi,  przewidziane są wydatki  na opłete
usług monitoringu.

Radny  Piotr  Różycki:  czy  ten  budżet  na  2019r.  w  pełni  zaspokaja  wydatki  na  cele
statutowe, czy ewentualnie zostanie jakaś nadwyżka na zadania własne ewentualnie?
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Komendant SM: to jest budżet prognozowany, wszystko zależy od tego, jakie będziemy
mieli możliwości obsadzenia stanowisk ds obsługi monitoringu. Może to być dość trudna
misja znalezienia pracowników do nas. Na razie wystarczajacy, a czas pokaże 

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  budżetu  –  7,  przeciw  –  0,
wstrzymało się - 1. Zaopiniowano pozytywnie. 

Ad. 6
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2019r. w zakresie
Urzędu Stanu Cywilnego

Przewodniczący  Komisji:  Urząd  Stanu  Cywilnego  realizuje  zadania  z  zakresu
administracji rządowej, na które środki przekazuje Łódzki Urząd Wojewódzki, w związku
z powyższym Komisja nie opiniuje budżetu w tej części.

Ad. 7
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2019r. w zakresie
Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych 

Kierownik  Referatu  Spraw  Społecznych  i  Promocji  Zdrowia  w  Wydziale  Spraw
Społecznych i Gospodarczych Pani Ewa Smuga: budżet wydziału na 2019r. 2,7 mln zł,
połowa tych  pieniędzy przeznaczona jest  na zadnie obligatoryjne  tj  współfinansowanie
pieczy  zastępczej,  pozostałe  kwoty  to  dotacje  dla  organizacji  pozarządowych,
zarówno z zakresu  pomocy  społecznej  jaki  i  zdrowia  publicznego,  miejskie  programy
profilaktyczne   (środki  pochodzą  z  opłat  za  zezwolenia  na  sprzedaż  napojów
alkoholowych).  Ponadto  Wydział  będzie  realizował,  jak  co  roku,  wydatki  związane
z obsługą  Miejskiej  Rady  Seniora,  Lokalnego  Ośrodka  Partycypacji  Społecznej,
Pabianickiego  Forum  Organizacji  i  Inicjatyw  Pozarządowych  i  Punktu  Obsługi
Przedsiębiorcy,   Karty  Seniora,  budżetu  obywatelskiego.  Inne  zadanie  to  zakup
i utrzymanie tablic i słupów reklamowych w mieście.

Radny Piotr Różycki: rodziny zastępcze są w tym Wydziale?

Ewa Smuga: to jest zadanie powiatu, wszystkie gminy współfinansują obligatoryjnie pobyt
dzieci w pieczy zastępczej.

Radny  Piotr  Różycki:  czy  coś  się  w  tej  materii  dzieje?  Mamy  niedostatek  rodzin
zastępczych,  kwestia  przekazywania  dzieci  do  pogotowia  opiekuńczego  w  Łodzi,
czy mamy  szansę  utworzenia  formy  pogotowia  opiekuńczego  tutaj,  czy  monitujemy,
naciskamy, czy gmina mogłaby przejąć taką rolę, czy kwota wystarczająca czy brakuje?

Ewa Smuga: zmieniły się przepisy ustawy, teraz będzie większy nacisk na umieszczenie
dzieci w rodzinach zastępczych, Powiat już poczyni pewne kroki, widzimy, że już powstają
rodzinne domy dziecka, których nie było na terenie naszego powiatu. Tam umieszczanych
jest po kilkoro dzieci, będzie to obniżało koszty, im więcej dzieci kierowanych do rodzin
zastępczych, tym niższe koszty w placówkach opiekuńczo-wychowawczych. Oczywiście
są problemy, bo nie każda rodzina jest na tyle wydolna, aby zająć się kilkorgiem dzieci
z trudna przeszłością. Często jest tak, że trafia dziecko do rodziny zastępczej, a potem
znowu szuka się dl niego miejsca. 
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Utworzenie  pogotowia  opiekuńczego  to  jest  zadanie  powiatu,  my  współfinansujemy
pobyty dzieci  w  pogotowiu  opiekuńczym,  jeśli  dobrze  pamiętam,  mieliśmy  dwa  takie
przypadki  w  tym  roku,  to  nie  są  małe  kwoty.  Każdy  Starosta  do  końca  marca
ma obowiązek  ustalić  nowe  kwoty  koszty  pobytu  dzieci  na  kolejny  rok,  zobaczymy,
czy tych  pieniędzy  wystarczy,  z  przeprowadzonych  rozmów  wynika,  że  stawka
prawdopodobnie wzrośnie o 300 zł na dziecko w placówce opiekuńczo – wychowawczej,
dzieci z Powiatu Pabianickiego umieszczane są w placówkach na terenie całego kraju,
a dysproporcje  między  stawkami  są  nawet  rzędu  kilkaset  zł  pomiędzy  powiatami.
Naszym zadaniem  jest  współfinansowanie  pobytu  dziecka  i  praca  asystenta  rodziny
przy rodzinie, natomiast prowadzenie placówek to jest zadanie powiatu. 

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem budżetu – 8, przeciw - 0, wstrzymało się - 0.
Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 8
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2019r. w zakresie
Żłobka Miejskiego

Dyrektora Żłobka Miejskiego Pani  Wioletta Winiarska:  nasz budżet w wydatkach
to 3.510.000 zł, na  wynagrodzenia i pochodne 2.904.327 zł, wydatki bieżące 605.673 zł
i świadczenia na rzecz osób fizycznych 7.000 zł. Po stronie dochodów 435.018 zł - wpływy
w usług: czesne 325.362 zł i żywienie 109.156 zł. 

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem budżetu – 8, przeciw - 0, wstrzymało się - 0.
Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 9
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2019r. w zakresie
Miejskiego Centrum Pomocy Społecznej

Dyrektor  Miejskiego  Centrum  Pomocy  Społecznej  Pani  Bożena  Bednarska
(dalej: Dyrektor  MCPS):  budżet  całkowity  na  2019  to  kwota  63.303.110  zł,  natomiast
budżet gminy to kwota 15.140.00 zł. Zadania z tego budżetu są wykonywane w dziedzinie
programów  narkomania,  alkohol,  dożywianie,  kierunek  przemiana.  Pozostałe  kwoty
skierowane  na  utrzymanie  MCPS  i  wspieranie  innych  placówek,  które  w  naszych
strukturach funkcjonują. Pomoc społeczna to obszerna dziedzina. 

Radna  Iwona  Marczak:  w  2018r.  kwota  na  program  500+  to  28.403.000  zł,  a  plan
na 2019r. 27.164,000 zł.

Dyrektor  MCPS:  rodziny  które  korzystają  ze  świadczeń  rodzinnych  bardzo
rozbudowanych, nie korzystają z innego rodzaju zasiłków, zmniejsza się ilość klientów,
dlatego jest mniejsza kwota.

Radny  Piotr  Różycki:  jakie  zadania  realizuje  spóldzielnia  socjalna  i  jakie  kwoty
są przewidziane dla tej spółdzielni? Jaka kwota to jest taniej niż jak sami byśmy robimy?

Dyrektor MCPS: u nas spółdzielnia socjalna wykonuje tylko usługi opiekuńcze dla osób
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obłożnie  chorych.  Wszystko  jest  rozliczane.  Zawsze  jest  to  taniej,  niż  jakby  powstał
wydziała  wewnętrzny  (płace  i  pochodne).  Ta  kwota  to  1.260,000  zł,  spółdzielnia
zatrudnia około 50 opiekunek. 

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem budżetu – 8, przeciw - 0, wstrzymało się - 0.
Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 10
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2019r. w zakresie
Zespołu ds. promocji Miasta

I Zastępca Prezydenta Miasta Pabianic Pani Aleksandra Jarmakowska – Jasiczek
(dalej:  I Zastępca Prezydenta):  budżet to kwota 240.000,00 zł, wiele imprez na terenie
Pabianic  np.:  Jarmark  Świąteczny,  Dzień  Dziecka,  wspieramy po  części  Dni  Pabianic
i wiele  drobnych  przedsięwzięć,  organizowanych  na  terenie  Miasta:  imprezy  sportowe,
inne  organizowane  przez  stowarzyszenia,  kluby  itp.  zwracają  się  do  nas  o  środki,
my jako współorganizatorzy  wspieramy  wiele  rzeczy:  WOŚP,  Pabianicki  Półmaraton
i wiele innych.

Radny Piotr Różycki: ile jest etatów?

I Zastępca Prezydenta: dwa etaty.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem budżetu – 6, przeciw - 0, wstrzymało się - 0.
Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 11
Sprawy różne. 

Przewodniczący  Komisji  poinformował,  że  wpłynęły  dwa  wnioski  Komendy
Powiatowej  Policji  z dnia 7 września 2018r. o dotacje celem uwzględnienia w uchwale
budżetowej  2019r.  (zał.  nr  3  i  4).  W  tej  sprawie  odbyło  się  spotkanie,  czekamy  na
informacje od Prezydenta Miasta Pabianic.

Przewodniczący Komisji zakończył posiedzenie o godz. 11,00.

- opinia Komisji dot. projektu budżetu na 2019r. (zał. nr 5)

Protokołowała:                        Przewodniczył:

    Magdalena Witkowska                                                                    Piotr Duraj 
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